

Max Weber

Max Weber-Gesamtausgabe

Band III/6: Abriß der universalen Sozial- und Wirtschaftsgeschichte. Mit- und Nachschriften 1919–1920

Hrsg. v. Wolfgang Schluchter in Zus.-Arb. m. Joachim Schröder

[An Outline of General Social and Economic History. Volume III/6: Outline of Universal Social and Economic History. Lecture Notes and Transcripts 1919–1920.]



Published in German.

The major text presented in this volume appeared in English in 1927 as Max Weber's General Economic History. It is, however, not a book written by him, but a reconstruction of a lecture, which he delivered during the winter term 1919/20. This reconstruction provided by Siegmund Hellmann and Melchior Palyi on the basis of student notes became very influential. In this volume of the Max Weber-Gesamtausgabe, the reconstruction is presented in a historical-critical manner and combined with lecture notes by students unpublished till now. It allows a comparison between the reconstruction and the student notes and confirms that the reconstruction can be regarded as reliable. The introduction and the editorial reports elaborate the context of the lecture which is Weber's most comprehensive statement on the history of capitalism.

Max Weber Geboren 1864 in Erfurt; Studium der Jurisprudenz, Geschichte, Nationalökonomie und Philosophie in Heidelberg, Berlin und Göttingen; 1889 Promotion über die Geschichte der Handelsgesellschaften im Mittelalter; 1891 Habilitationsschrift über Römische Agrargeschichte; Ordinarius für Nationalökonomie in Freiburg (ab 1894) und Heidelberg (ab 1897); Mitherausgeber des Archiv für Sozialwissenschaft und Sozialpolitik und Redakteur des Grundriß der Sozialökonomik; umfassende Beiträge zur Methodologie der Sozialwissenschaften, zur Politik des deutschen Kaiserreichs, zu Wirtschaft, Politik, Religion, Recht und Kunst in universalgeschichtlicher Perspektive; nach langem, krankheitsbedingtem Interim schließlich Professor für Gesellschaftswissenschaft, Wirtschaftsgeschichte und Nationalökonomie in München (ab 1919); gestorben 1920 in München.

2011. XIII, 664 pages.

ISBN 978-3-16-151038-0
half-leather bound 324,00 €

ISBN 978-3-16-151036-6
cloth 269,00 €

ISBN 978-3-16-157771-0
eBook PDF 269,00 €

Wolfgang Schluchter ist emeritierter Professor für Soziologie an der Universität Heidelberg und geschäftsführender Herausgeber der Max Weber-Gesamtausgabe.

<https://orcid.org/0000-0001-8383-3224>

Joachim Schröder Dr. phil., Historiker, bis 2009 Wiss. Mitarbeiter der Max Weber-Gesamtausgabe (Arbeitsstelle Düsseldorf).

Order now:

https://www.mohrsiebeck.com/en/book/max-weber-gesamtausgabe-9783161510380?no_cache=1

order@mohrsiebeck.com

Phone: +49 (0)7071-923-17

Fax: +49 (0)7071-51104